
BRM – III.0012.10.8.2023

Protokół nr 56
z posiedzenia Komisji ds. Rodziny 

VIII kadencji Rady Miasta Lublin w dniu 4 września 2023 r.

Posiedzenie Komisji odbyło się w Ratuszu, w sali nr 2 i trwało od godz.16.00 do godz. 16:30
W posiedzeniu uczestniczyło 10-ciu członków Komisji, zgodnie z załączonymi listami

obecności – zał. 1 i 2. Nieobecny był radny Marcin Bubicz.
W posiedzeniu uczestniczyły także osoby zaproszone.

 Posiedzenie prowadziła  Przewodnicząca Komisji Monika Orzechowska,  która po
powitaniu wszystkich radnych i osób zaproszonych,  przedstawiła porządek posiedze-
nia. Komisja przyjęła poniższy porządek, nie wnosząc uwag.

Porządek posiedzenia:

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany chwały budżetowej Miasta Lublin na 2023 rok
(druk nr 1849-1).

2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin z dnia
15 grudnia 2022 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin (druk
nr 1850-1).

3.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  1426/XLVIII/2023  Rady  Miasta
Lublin z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na które przeznacza się środki
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. (znak:
1855-1).

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 1364/XLV/2022 Rady Miasta Lublin
z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości  z  terenu  miasta  Lublin  i  zagospodarowania  tych  odpadów  w
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie
odpadami komunalnymi (druk nr 1863-1).

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 1363/XLV/2022 Rady Miasta Lublin
z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku
na terenie miasta Lublin (druk nr 1864-1).

6. Sprawy wniesione.
  
Realizacja porządku posiedzenia:

Ad 1.  Projekt uchwały w sprawie zmiany chwały budżetowej Miasta Lublin na 2023
rok (druk nr 1849-1).
       W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji poddała przedmiotowy projekt
uchwały pod głosowanie.
      Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, w głosowaniu: 6 „za”, 0 „przeciw”,

3 „wstrzymujące się”.

Ad 2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin
z dnia  15  grudnia  2022  r.  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  Miasta
Lublin (druk nr 1850-1).

      W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Komisji poddała przedstawiony projekt
uchwały pod głosowanie.
      Projekt  uchwały został  zaopiniowany pozytywnie,  głosami:  6  „za”,  0  „przeciw”,

3 „wstrzymujące się”.
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Ad 3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 1426/XLVIII/2023 Rady Miasta
Lublin z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na które przeznacza się środki
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. (znak:
1855-1).
    W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Komisji  poddała  dokument  pod
głosowanie.

         Projekt uchwały został  zaopiniowany pozytywnie, głosami: 9 „za”, 0 „przeciw”,
0 „wstrzymujących się”.

Ad 4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 1364/XLV/2022 Rady Miasta
Lublin z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu i
zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od
właścicieli  nieruchomości  z  terenu  miasta  Lublin  i  zagospodarowania  tych
odpadów  w  zamian  za  uiszczoną  przez  właściciela  nieruchomości  opłatę  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 1863-1).

          Członkowie Komisji odbyli dyskusję w przedmiotowej sprawie. Radny Piotr Breś
pytał  czy  jeżeli  miasto  zwiększy  częstotliwość  odbioru  bioodpadów  z  domków
jednorodzinnych w miesiącach letnich i  odbiór  będzie się odbywał  co tydzień to czy
mieszkańcy zapłacą więcej za wywóz odpadów.  Z-ca Dyrektora Wydziału Ochrony
Środowiska  Pani  Katarzyna  Madoń-Kremeś wyjaśniła,  że  nie  zapłacą  więcej,
odbędzie się to w ramach opłat od wszystkich mieszkańców i przypomniała, że takie
uregulowania już funkcjonowały w Lublinie do 2020 roku kiedy to znowu przywrócono
odbiór co dwa tygodnie. Pani Dyrektor dodała, że koszty odbioru bioodpadów w ciągu
trzech miesięcy, kiedy częstotliwość ich odbioru wzrośnie, wyniosą ok. 215 tys. zł tak
więc nie jest to duża kwota. Zawarte w projekcie uchwały zmiany wynikają z postulatów
Sanepidu aby miasto przeanalizowało sytuację związaną z odbiorem bioodpadów ze
względów sanitarnych. Mieszkańcy zabudowy wielorodzinnej mają cały czas odbierane
bioodpady  raz  w  tygodniu.  Pani  Dyrektor  informowała  też,  że  kwestię  należy
rozstrzygnąć już  teraz przed ogłoszeniem kolejnych przetargów na odbiór  odpadów;
poprzednie  umowy  obowiązują  do  końca  czerwca  2024  roku.  Radny  Piotr  Breś
stwierdził, że nie rozumie odpowiedzi gdyż jeżeli wzrosną koszty odbioru odpadów o
215 tys. zł w miesiącach od czerwca do sierpnia to ktoś będzie musiał te dodatkowe
opłaty pokryć. Pani Dyrektor K.Madoń-Kremeś wyjaśniła, że opłaty nie zmienią się do
czasu ogłoszenia kolejnego przetargu, a jak się rozstrzygną nowe przetargi to jeszcze
nie wiadomo, urząd i tak musi robić nową specyfikację bo ceny usług ulegają zmianie.
Przedstawiona uchwała wchodziłaby w życie z dniem 1 lipca 2024r.  i  dopiero nowe
przetargi wszystko wyjaśnią. Radny P.Breś wyraził zdanie, że jeżeli firma będzie miała
więcej  pracy  z  odbiorem odpadów to  tym  samym opłaty  wzrosną.  Radna  Elżbieta
Dados stwierdziła, że nie ma sensu w chwili obecnej podejmowanie takiej uchwały jeżeli
w tej chwili opłaty nie wzrastają, a też nie można mówić, że opłaty nie wzrosną gdyż
zapewne  wzrosną.  Pani  Dyrektor  K.Madoń-Kremeś wyjaśniła,  że  podejmowanie
uchwały  w  przedstawionej  sprawie  w  tej  chwili  jest  zasadne  gdyż  miasto  będzie  w
niedługim czasie przygotowywało już nowe przetargi i takie zmiany muszą być zawarte
w specyfikacji  przetargowej.  Odnosząc się do pytania radnej  E.Dados Pani  Dyrektor
dodała, że zmiana została zainicjowana przez Sanepid, który zaleca ją ze względów
sanitarnych.  Radny Grzegorz Lubaś wyraził  zdanie, że należałoby się przychylić do
opinii Sanepidu, a ceny za wywóz zapewne wzrosną nawet gdyby taka zmiana nie była
przyjęta,  choć  na  pewno  zwiększenie  częstotliwości  wywozu  śmieci  w  miesiącach
letnich też wpłynie na to zwiększenie. Radny Piotr Breś tak jak radna Elżbieta Dados
proponował aby w tej chwili odstąpić od wprowadzania tego typu zmian,
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  które  dodatkowo wpłyną  na  wzrost  cen  za  wywóz  śmieci  od  czasu  obowiązywania
nowego przetargu.  Radny Piotr Gawryszczak jako właściciel domku jednorodzinnego
podnosił, że z Jego obserwacji wynika, iż nie ma potrzeby zwiększania częstotliwości
wywozu odpadów, a pewne jest, że jak częstotliwość wywozu wzrośnie to firmy więcej
zapłacą za paliwo i więcej zapłacą swoim pracownikom co zwiększy cenę tych usług.
Radny  proponował  bardziej  dogłębne  zbadanie  sprawy  pod  kątem potrzeby  zmiany
częstotliwości  wywozu.  Może  dobrze  by  było  żeby  pracownicy  Wydziału  Ochrony
Środowiska  bądź  pracownicy  Straży  Miejskiej  zrobili  rozeznanie  i  porozmawiali
z właścicielami domków jednorodzinnych na ten temat.

      W  wyniku  wyczerpania  głosów  w  dyskusji  Przewodnicząca  Komisji  poddała
przedmiotowy projekt uchwały pod głosowanie.

          Projekt uchwały został  zaopiniowany pozytywnie, głosami: 5 „za”, 4 „przeciw”,
1 „wstrzymujący się”.

Ad 5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 1363/XLV/2022 Rady Miasta
Lublin  z  dnia  15  grudnia  2022  r.  w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości
i porządku na terenie miasta Lublin (druk nr 1864-1).

         W związku z pytaniem radnego Piotra Bresia na czym polega zaproponowana
zmiana regulaminu,  Z-ca Dyrektora Wydziału Ochrony Środowiska Pani Katarzyna
Madoń-Kremeś wyjaśniła, że jest to ta sama zmiana, dotycząca częstotliwości wywozu
odpadów co w poprzednim projekcie uchwały. 

         Poddany pod głosowanie przez Przewodniczącą Komisji projekt uchwały został
zaopiniowany pozytywnie, głosami: 5 „za”, 4 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”.

   

         Na tym posiedzenie komisji zakończono.

    Protokołowała:
          /-/ Sylwia Bednarska

                                                                                                  Przewodnicząca
                                                                                                        Komisji ds. Rodziny

                                                                                            /-/ Monika Orzechowska


